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 Az Erasmus programnak köszönhetően lehetőségem volt négy hónapot Rómában 

tanulni a Link Campus University berkein belül. Maga a kijutás kissé nehézkesen indult ugyanis 

kifejezetten nehéz volt olyan lakhatást találni, amely árban megfelelő lett volna számomra, de 

szerencsére két másik szaktársammal összeállva sikerült egy olyan szállást találnunk, amely 

mind a hármunk igényeit kielégítette. Ez a lakás körülbelül másfél órányi utazásra volt az 

egyetemtől így kijelenthetem azt, hogy nem egy belvárosi frekventált környezetben laktam, 

jellemzően a diákoknak elérhető lakások a külvárosi kerületekben találhatóak. Az Erasmus 

ösztöndíj többé kevésbé lefedi a program költségeit, de érdemes saját forrásokat is 

belekalkulálni ugyanis keletkezhetnek váratlan költségek. A külvárosi lakhatásnak olyan 

előnye volt, hogy a helyi boltokban jelentősen alacsonyabb árak voltak összevetve a belvárosi 

üzletek áraival. A Római közlekedés maga a káosz, ha az ember teheti egy metró megállóhoz 

közel keressen szállást mivel a buszok és villamosok kiszámíthatatlanok, nem egyszer vártam 

20 percnél is többet egy járatra. A metrók, vonatok megbízhatóak így javasolt ezekkel az 

opciókkal közlekedni. Sajnálatos módon nincs diák bérlet a római tömegközlekedéshez így 

csak egy álltalános havi bérletet tud venni az ember 35 euróért, amely a hónap első napjától 

érvényes az utolsó napjáig, nem pedig a megvásárlástól számítva. Ezt a bérletet trafikokban, 

illetve nagyobb megállóknál lehet igényelni.  

 Az egyetem a város egyik elegánsabb környékén található, és az A metróval könnyen 

megközelíthető, a megállótól 10 perc sétányira van. Az intézmény magániskola emiatt a diákok 

létszáma is alacsony, jellemzően külföldi diákokkal találkoztam. Számomra az Erasmusos 

közösség színes, illetve befogadó volt, sok közös programot csináltunk és barátokat is 

szereztem ezek során. A helyiekkel is volt szerencsém időt tölteni, bár kevesebbet, mint 

gondoltam, de minden esetre más aspektusból is megismertem az olasz kultúrát. Az oktatás 

minősége kielégítő volt, habár az embernek hozzá kell szokni az erős olasz akcentushoz, pár 

hét és egészen érhető lesz az angol, amit beszélnek az oktatók. Az egyetemnek van online 

platformja is bár nehéz volt elintézni, hogy ahhoz hozzáférést kapjunk, bíztatom azokat, akik 

terveznek ebbe az intézménybe menni, hogy érdemes kitartóan próbálkozni a helyi Erasmus 

irodán és tanulmányi osztályon. Ezeken a platformokon meg lehet találni az összes óráról 

készült videó anyagot, illetve lehetséges online is bekapcsolódni az előadásokra. 



 Mindenképpen tudom ajánlani az Erasmus programot, mivel ez egy hatalmas 

lehetőség nem csak arra hogy az ember külföldön tanuljon, hanem arra is hogy a megismerjen 

egy másik kultúrát és barátokat szerezzen, új élményeket gyűjtsön és fejlessze a saját 

képességeit. 


